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Protokół nr 3/24 

z posiedzenia Komisji Budżetu i Finansów Rady Miejskiej 

w Mosinie, które odbyło się w dniu 24 czerwca 2024 r., w Sali 

Posiedzeń Urzędu Miejskiego w Mosinie, pl. 20 Października 1  

Posiedzenie otworzyła o godz. 17:04 Przewodnicząca Komisji 

Budżetu i Finansów Wiesława Mania. W obradach udział wzięli 

członkowie wyżej wymienionej komisji stałej Rady Miejskiej w Mosinie 

oraz goście, zgodnie z listami obecności, które znajdują się w materiałach 

komisji. 

PRZEBIEG POSIEDZENIA:  

Skarbnik Gminy Mosina Tatiana Cynka przedstawiła projekt uchwały 

w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2024 wraz 

z autopoprawkami, który znajduje się w materiałach komisji oraz projekt 

uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Mosina 

na lata 2024-2034 wraz z autopoprawkami, który znajduje się 

w materiałach komisji. 

W trakcie tego wystąpienia, na Salę Posiedzeń przybył radny Michał 

Sobieski, tak więc odtąd w dalszym ciągu tego posiedzenia udział brało 

11 jej członków. 

Przewodnicząca obrad Wiesława Mania zgłosiła wniosek 

o 1) zabezpieczenie – wprowadzenie do WPF środków finansowych 

na dodatkowy fundusz jednostek pomocniczych w roku 2025 w kwocie 

499.000,00 zł, tj. 69% środków w roku 2024 (załącznik nr 11), 

2) zabezpieczenie – wprowadzenie do WPF środków finansowych 

na wydatki jednostek pomocniczych w roku 2025 w kwocie 186.806,00 zł 

na poziomie roku 2024 (załącznik nr 10). Źródło finansowania to 

przeniesienie środków z zadania: projekt i budowa ul. Dolnej 

w Daszewicach w kwocie 400.00,00 zł oraz z zadania: przebudowa, 

rozbudowa Przedszkola Integracyjnego, ul. Topolowa w Mosinie w kwocie 

286.806,00 zł. 

W dyskusji poruszono między innymi następujące tematy: 

− wysokości środków finansowych „małego” funduszu sołeckiego i jego 

podziału na poszczególne sołectwa; 

− możliwości połączenia w jeden funduszy przeznaczonych dla sołectw 

i opracowania regulaminu wydawania środków finansowych z tych 

funduszy; 

− wniosku zgłoszonego przez radną Wiesławę Manię; 

− zadania inwestycyjnego dotyczącego ul. Budzyńskiej w Mosinie; 

− zwiększenia wydatków obsługi długu publicznego; 

− zmniejszenia w przeszłości deficytu przy zmianach budżetowych; 
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− kary za niedostarczenie lokalu socjalnego z tytułu eksmisji w związku 

z propozycją zawarcia ugody; 

− dysponowania przez Gminę Mosina mieszkaniem w Jeziorach; 

− planów wobec budynku po ośrodku zdrowia w Pecnej; 

− potrzeby zwiększenia o 50.000,00 zł środków finansowych na budynek 

w Czapurach, który ma być przeznaczony na potrzeby wydawania 

żywności i kosztu całkowitego tej inwestycji; 

− zakupu ubrań specjalistycznych dla Ochotniczych Straży Pożarnych 

z terenu gminy Mosina; 

− środków finansowych na utrzymanie zieleni i ich konkretnego 

przeznaczenia; 

− stałych punktów utrzymania zieleni i ich lokalizacji na terenie sołectw; 

− różnych sposobów utrzymania zieleni na terenie poszczególnych 

jednostek pomocniczych Gminy Mosina i problemów z tym związanych; 

− braku realizacji wniosku o usunięcie suchych drzew z parku nad 

Kanałem Mosińskim; 

− możliwości wykorzystania do koszenia zieleni osób skazanych; 

− dobrej współpracy w zakresie równania dróg gruntowych; 

− potrzeby doprowadzenia do zmiany zarządzania skwerem zieleni 

na ul. Chełmońskiego w Mosinie; 

− zwiększenia wysokości środków finansowych na remont świetlicy 

wiejskiej w Czapurach. 

Udział w niej wzięli: radna Jolanta Szymczak, radna Elżbieta Jarecka, 

radny Łukasz Grzybak, radny Adam Monikowski, radna Wiesława 

Mania, radny Arkadiusz Cebulski, radny Ryszard Rybicki, radny Jerzy 

Falbierski i radny Piotr Nowaczyk. 

Odpowiedzi na zgłoszone pytania i uwagi udzielili: Zastępca Burmistrza 

Gminy Mosina Roman Kolankiewicz, Zastępca Burmistrza Gminy Mosina 

Adam Ejchorst, Skarbnik Gminy Mosina Tatiana Cynka i Prezes Zakładu 

Usług Komunalnych Sp. z o. o. w Mosinie oraz Przedsiębiorstwa Usług 

Komunalnych Sp. z o. o. w Mosinie Monika Kujawska. 

Komisja Budżetu i Finansów przyjęła 8 głosami „za”, przy 3 głosach 

„wstrzymujących się”: wniosek nr 1 o 1) zabezpieczenie – wprowadzenie 

do WPF środków finansowych na dodatkowy fundusz jednostek 

pomocniczych w roku 2025 w kwocie 499.000,00 zł, tj. 69% środków 

w roku 2024 (załącznik nr 11), 2) zabezpieczenie – wprowadzenie do WPF 

środków finansowych na wydatki jednostek pomocniczych w roku 2025 

w kwocie 186.806,00 zł na poziomie roku 2024 (załącznik nr 10). Źródło 

finansowania to przeniesienie środków z zadania: projekt i budowa 

ul. Dolnej w Daszewicach w kwocie 400.00,00 zł oraz z zadania: 

przebudowa, rozbudowa Przedszkola Integracyjnego, ul. Topolowa 
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w Mosinie w kwocie 286.806,00 zł; wniosek nr 2 dotyczący zaopiniowania 

projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2024 wraz 

z autopoprawkami oraz wniosek nr 3 dotyczący zaopiniowania projektu 

uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Mosina 

na lata 2024-2034 wraz z autopoprawkami i przyjętym wnioskiem. 

Skarbnik Gminy Mosina Tatiana Cynka przedstawiła zarządzenie 

Burmistrza Gminy Mosina Nr 108/224 z dnia 7 czerwca 2024 r. dotyczące 

zmiany uchwały budżetowej na rok 2024. Następnie przedstawiła 

przyczyny, dla których nie zostało przygotowane dla radnych 

sprawozdanie dotyczące wynagrodzeń. 

Zastępca Burmistrza Gminy Mosina Roman Kolankiewicz przedstawił 

analizę efektywności gospodarowania nieruchomościami, wpływy z najmu 

i dzierżaw oraz z zajęcia pasa drogowego w oparciu o materiały pisemne, 

które znajdują się w materiałach komisji. 

Zastępca Burmistrza Gminy Mosina Adam Ejchorst przedstawił plany 

rozwoju Mosińskiego Towarzystwa Budownictwa Społecznego i plany 

względem najemców lokali komunalnych. Sprawozdanie finansowe MTBS 

sp. z o.o. za rok 2023 znajduje się w materiałach komisji. 

W dyskusji poruszono między innymi następujące tematy: 

− umów z najemcami lokali socjalnych i komunalnych; 

− działań mających na celu pozyskanie wsparcia z Funduszu Dopłat 

budowy budynków mieszkalnych przez Mosińskie Towarzystwo 

Budownictwa Społecznego i problemów z tym związanych; 

− miejsc parkingowych przypadających na jedno mieszkanie na osiedlu 

MTBS sp. z o.o., potrzeb z tym związanych i możliwości ich 

zaspokojenia; 

− piwnic w budynkach mieszkalnych Mosińskiego Towarzystwa 

Budownictwa Społecznego i zapotrzebowania na nie najemców. 

Udział w niej wzięli: radna Elżbieta Jarecka, radna Wiesława Mania, 

radny Ryszard Rybicki, radna Donata Mrozik, radny Arkadiusz 

Cebulski i radna Jolanta Szymczak. 

Odpowiedzi na zgłoszone pytania i uwagi udzielił Zastępca Burmistrza 

Gminy Mosina Adam Ejchorst.  

Prezes Zakładu Usług Komunalnych Sp. z o. o. w Mosinie oraz 

Przedsiębiorstwa Usług Komunalnych Sp. z o. o. w Mosinie Monika 

Kujawska przedstawiła informacje o wynikach ekonomiczno- finansowych 

ZUK Sp. z o. o. w Mosinie oraz PUK Sp. z o. o. w Mosinie za rok 2023 

oraz plany ich rozwoju. Rachunek Zysków i Strat oraz Bilans za 2023 rok 

Przedsiębiorstwa Usług Komunalnych Sp. z o. o. w Mosinie, Rachunek 

Zysków i Strat oraz Bilans za 2023 rok Zakładu Usług Komunalnych 

Sp. z o. o. w Mosinie, a także Aktualna sytuacja i plany na przyszłość tych 
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spółek według stanu na czerwiec 2024 r. znajdują się w materiałach 

komisji.  

W dyskusji poruszono między innymi następujące tematy: 

− zakupionych autobusów, które nie mogły być wykorzystywane przez 

spółkę komunalną; 

− niewłaściwej jakości pracy w zakresie odbioru odpadów komunalnych 

z miejsc publicznych; 

− przyczyn wzrostu przychodów netto w Przedsiębiorstwie Usług 

Komunalnych Sp. z o. o. w Mosinie w roku 2023; 

− kosztów działalności operacyjnej i usług obcych w Przedsiębiorstwie 

Usług Komunalnych Sp. z o. o. w Mosinie w roku 2023; 

− potrzeby i możliwości zakupu gruntu sąsiadującego z terenem Zakładu 

Usług Komunalnych Sp. z o. o. w Mosinie oraz Przedsiębiorstwa Usług 

Komunalnych Sp. z o. o. w Mosinie na potrzeby tych spółek; 

− przepełnionych koszy na śmieci na parkingu dla TIRów w Mosinie; 

− sprzątania pl. 20 Października w Mosinie; 

− przedsiębiorców wystawiających jako domowe odpady komunalne 

z prowadzonej działalności gospodarczej; 

− wysokiej kwoty wynajmu autokaru od Przedsiębiorstwa Usług 

Komunalnych Sp. z o. o. w Mosinie i możliwości jej obniżenia; 

− prowadzonych ewidencji, z których wynikają tak wysokie koszty usług, 

z których spółka korzysta; 

− zysku Przedsiębiorstwa Usług Komunalnych Sp. z o. o. w Mosinie 

na Gminie Mosina; 

− sposobów rozszerzenia działalności zewnętrznej w celu zwiększenia 

zysku; 

− sposobu odbioru wielkogabarytów; 

− usług obcych w Zakładzie Usług Komunalnych Sp. z o. o. w Mosinie 

w roku 2023. 

Udział w niej wzięli: radna Wiesława Mania, radny Adam Monikowski, 

radny Łukasz Grzybak, radny Arkadiusz Cebulski, radna Donata 

Mrozik i radna Elżbieta Jarecka. 

Odpowiedzi na zgłoszone pytania i uwagi udzielili: Prezes Zakładu Usług 

Komunalnych Sp. z o. o. w Mosinie oraz Przedsiębiorstwa Usług 

Komunalnych Sp. z o. o. w Mosinie Monika Kujawska, Burmistrz Gminy 

Mosina Dominik Michalak i Zastępca Burmistrza Gminy Mosina Adam 

Ejchorst. 

W trakcie tej dyskusji, Salę Posiedzeń opuścił radny Ryszard Rybicki, tak 

więc odtąd w dalszym ciągu tego posiedzenia Komisji Budżetu i Finansów 

udział brało 10 jej członków. 

Następnie w dyskusji poruszono między innymi następujące tematy: 
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− braku odbioru w Punkcie Selektywnej Zbiórki Odpadów Komunalnych 

wszystkich odpadów; 

− problemu nieodebranych zgodnie z prawem budowlanym, 

a zamieszkałych domów mieszkalnych oraz negatywnych konsekwencji 

z tym związanych dla Gminy Mosina i potrzeby rozwiązania tego 

problemu; 

− potrzeby opłacania odpowiednich podatków przez przedsiębiorców 

prowadzących działalność gospodarczą we własnym domu. 

Udział w niej wzięli: radna Wiesława Mania, radny Łukasz Grzybak, 

radny Arkadiusz Cebulski, radny Adam Monikowski i radna Elżbieta 

Jarecka. 

Odpowiedzi na zgłoszone pytania i uwagi udzielili: Prezes Zakładu Usług 

Komunalnych Sp. z o. o. w Mosinie oraz Przedsiębiorstwa Usług 

Komunalnych Sp. z o. o. w Mosinie Monika Kujawska i Zastępca 

Burmistrza Gminy Mosina Adam Ejchorst.  

Zastępca Burmistrza Gminy Mosina Roman Kolankiewicz poinformował 

o wyborze p. Justyny Kaczmarczyk na Skarbnika Gminy Mosina 

i o wyborze p. Ewy Przybylskiej na Sekretarza Gminy Mosina, wskazując 

przy tym, że obie panie rozpoczną swoją pracę od dnia 1 sierpnia 2024 r. 

WNIOSKI PRZYJĘTE PRZEZ KOMISJĘ BUDŻETU i FINANSÓW: 

1. Komisja wnioskuje o 1) zabezpieczenie – wprowadzenie do WPF 

środków finansowych na dodatkowy fundusz jednostek pomocniczych 

w roku 2025 w kwocie 499.000,00 zł, tj. 69% środków w roku 2024 

(załącznik nr 11), 2) zabezpieczenie – wprowadzenie do WPF środków 

finansowych na wydatki jednostek pomocniczych w roku 2025 w kwocie 

186.806,00 zł na poziomie roku 2024 (załącznik nr 10). Źródło 

finansowania to przeniesienie środków z zadania: projekt i budowa 

ul. Dolnej w Daszewicach w kwocie 400.00,00 zł oraz z zadania: 

przebudowa, rozbudowa Przedszkola Integracyjnego, ul. Topolowa 

w Mosinie w kwocie 286.806,00 zł. 

2. Komisja pozytywnie opiniuje projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały 

budżetowej na rok 2024 wraz z autopoprawkami. 

3. Komisja pozytywnie opiniuje projekt uchwały w sprawie zmian 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Mosina na lata 2024-2034 

wraz z autopoprawkami i przyjętym wnioskiem. 

Na tym posiedzenie zakończono o godz. 20:20. 

protokołował przewodniczyła 

(-) Piotr Sokołowski (-) Wiesława Mania 


